



**MOVES#78    Anika in »Greta Lupe: a bad moon reihsing«  
16 December 2014, 8:30pm**

(please scroll down for German version)

**MOVES#78    Anika in »Greta Lupe: a bad moon reihsing«**

Aural Sculpture

**16 December 2014, 8:30pm**

Dear Friends,

**Image Movement is pleased to present an evening with Anika.**

**Anika** is the alter-ego of the artist **Annika Henderson**. Under her altered first name she rose to fame as a band: she played with the musicians of Geoff Barrow's *beak>*, and later others. She has toured the world and released two highly acclaimed eponymous records.

**Anika**, is also a highly booked DJ, she hosts the radio program *Do not go gentle* on BCR, and currently she can be heard as the narrator in Stine Omar's/Max Boss' TV-Soap *Sadness is an evil gas inside of me*.

**Anika's** music is a wild, eclectic mix of covers and some thrown-in original compositions. She is bowing to 1960's pop, breathing Dub as a *mindset*, and *Club* as a statement – she allows all cracks, gaps, and cuts, connecting them all with her elegant and icy voice. One can call it Postpunk wrapped in a contemporary cloak, a music which continues to be the most exciting and relevant.

Not content with playing her albums in its original form, **Anika** has been exploring means of expression, working with poetry, video and alternative arrangements during her live performances, with backing provided by a variety of Berlin, London and Mexico City based line-ups, including collaborations with Michael Rother, Jandek, Pete Swanson, Yann Tiersen, and Kreidler.

At Image Movement **Anika** will present an *impromptu improv experimental solo show* as her alter ego **Greta Lupe**: »A pop-sensibility and an inclination to darkness, leaden folksongs and time honored Analog equipment, experimental side-steps and the unadorned blackness of the classical Chanson are all equally honored« wrote the *Berghain*; between *musical performance* and *Aural Sculpture* – we would like to add.

**MOVES#78 Anika in »Greta Lupe: a bad moon reihsing«**

Aural Sculpture

**16. Dezember 2014, 20:30 Uhr**

Liebe Freunde,

**Wir freuen uns, Anika als Gast bei Image Movement begrüßen zu dürfen.**

**Anika** ist das Alias der Künstlerin **Annika Henderson**. Unter der Verkürzung ihres Vornamens ist sie als *Band* – zuerst um Geoff Barrow's *beak* > später auch mit anderen Musikern – bekannt geworden. Sie hat die Welt getourt und zwei gefeierte Tonträger veröffentlicht.

**Anika** ist auch eine vielgebuchte DJ, sie hostet das Radioprogramm »Do not go gentle« auf *BCR*, und aktuell ist sie als Erzählstimme in Stine Omars/ Max Boss' TV-Soap »Sadness is an evil gas inside of me« zu hören.

**Anika's** Musik ist eine wilde Mischung an Coverversionen ergänzt um Eigenkompositionen. Sie verbeugt sich vor den 1960er Jahren, atmet Dub als *Haltung* und *Club* als Statement, lässt all diese Brüche zu und hält sie mit ihrem elegant unterkühlten Gesang zusammen. Man mag es Postpunk nennen – gehüllt in ein kontemporäres Gewand – immer noch und immer wieder die aufregendste und relevanteste Musik.

**Anika** gab sich nicht damit zufrieden, ihr Song-Repertoire in der bereits veröffentlichten Form live aufzuführen und suchte andere Möglichkeiten, dieses umzusetzen: so arbeitet sie mit Spoken Word Poetry, mit Videoprojektionen oder mit drastischen Änderungen der Song-Arrangements; dafür holte sie sich die Unterstützung einer Vielzahl von Musikern aus Berlin, London oder Mexiko-City, darunter Kollaborationen mit Michael Rother, Jandek, Pete Swanson, Yann Tiersen und Kreidler.

Bei Image Movement wird **Anika** als **Greta Lupe** eine *impromptu improv experimental solo show* präsentieren: »Popgespür und Hang zur Düsternis, bleierne Folksongs und altherwürdiges Analog-Equipment, experimentelle Schlenker und die ungeschönte Schwärze des klassischen Chansons erweisen sich gleichberechtigt die Ehre,« schrieb das *Berghain*. Zwischen *Musical Performance* und *Aural Sculpture* – möchten wir ergänzen.

Der Eintritt ist frei.

(img: **Anika** by Yessica Huerta (courtesy of the artist))

.....  
Image Movement | Artist Films, Films on Art, Artists Records  
Oranienburger Strasse 18 | D-10178 Berlin | Mo–Sa, 11am–7pm  
Tel +49-30 - 308 819 780 Fax +49-30 - 288 840 352  
[info@imagemovement.de](mailto:info@imagemovement.de) | [www.imagemovement.de](http://www.imagemovement.de)